

Dr. Eng. Nader Riad

Dr. Eng. Nader Riad

- Social Status: Married / has 3 Children
- Bearer of the German CROSS ORDER OF MERIT, First Class 2003
- Fakhr Al Arab Award in 2020 as one of the most influential figures in the field of industry and prudent management.



www.naderriad.com
nader.riad@bavaria.com.eg

Scientific Background:

- Bachelor's Degree of Engineering – Aviation Engineering Department – Cairo University.
- Major: Industrial Engineering – Aachen University in German
- Post-Graduate Studies in planning, operation and production lines field.
- PhD of Industrial Engineering – USA

Professional Experience:

- Founder, Board Chairman and Managing Director of BAVARIA Egypt SAE.
- Founder and Board Chairman of BAVARIA International GmbH - Fire Protection in Nuremberg / German.
- Founder and Board Chairman of BAVARIA Brandschutz Industrien GmbH + CO KG in Waldmünchen / German.
- Founder and Board Chairman of BAVARIA, Port Said FZ SAE.
- Founder and Board Chairman of Delta Integrated Industries SAE.
- Founder and Board Chairman of BAVARIA Alarm.
- Founder and Board Chairman of BAVARIA – Delta LLC.
- Founder and Board Chairman of Trident Chemical.
- Board Member of ARDIC for Real Estate Development and Investment.

Activities in Social Work field:

- Chairman of Egyptian German Business Council since 2004.
- Board Member of Egyptian Businessmen's Association (EBA) since 2015.
- Board Member of National Quality Institute, Ministry of Trade and Industry, since 2011.
- Member of Arab Investors Union since 2006.
- Head of the Section of Fire Fighting Systems & Equipment at the Chamber of Engineering Industries – Federation of Egyptian Industries (FEI) since 2020.
- Board Member of Arab Chamber of Industry & Commerce since 1974.

Nader Riad undertook the Following Duties in the Field of Social Work “Without Consideration”:

- Chairman of the Confederation of Egyptian European Business Association. (CEEBA) (2006-2008) & (2012-2014)
- Chancellor of the Committee of Industry and Energy of parliament. (1995-2006)
- Board Member of the Education Development Fund – Cabinet of Ministers. (2005-2010)
- Board Member and Treasurer of the Executive Committee at the Trustees Committee of National Cancer Institute. (2010-2011)
- Board Member of the Federation of Egyptian Industries. (2013-2016) & (2017-2020)
- Member of the Egyptian Council for Foreign Affairs (ECFA). (2004-2008)
- Board Member of Friends of Magdi Yacoub Heart Foundation (MYF). (2009-2012).
- Board Member of Misr Public Library. (2006-2014)
- Board Chairman of Bundesverband Technischer Brandschutz e.v. (BVFA) and Federation of German Industries (BDI). (2008-2009)
- Head of the Committee of Production Development and Local Industry Strengthening at the Federation of Egyptian Industries (FEI). (2014-2016)
- Chairman of Arab Union for the Protection of Intellectual Property Rights. (2006-2016)
- Head of the Committee of Specifications and Quality of Egyptian Industries (FEI). (2011-2013) & (2016-2020)
- Board Member of the Board of Federation of Egyptian Chambers of Commerce (FEDCOC) (Three Sessions). (2011-2019) & (1999-2003)

- Deputy Chairman of the Board of Egyptian Association for Protection of Industrial Property AEPPI. (2006-2018)
- Head of the Committee of Engineering and Durable Goods of Consumer Protection Agency – Ministry of Trade and Industry. (2007-2009)
- Board Member of the General Authority for Investment and Free Zones (GAFI) – Ministry of Investment. (2009-2014)
- Board Member of the Consumer Protection Agency – Ministry of Trade and Industry. (2009-2011)
- Deputy Chairman of German Arab Chamber of Industry and Commerce (GACIC). (2010-2014)
- Deputy Chairman of the General Section of Investors – Federation of Egyptian Chamber of Commerce. (1996-2018)
- Head of the Committee of Researches, Development and Technology Transfer at the Federation of Egyptian Industries. (2004-2010)
- Head of the Council of Trustees of Technological College at Mataria – Ministry of Higher Education and Scientific Research. (2005-2011)
- Head of the Committee of Industry at German Arab Chamber of Industry and Commerce (GACIC). (2002-2007)
- Head of the Committee of Small and Medium Enterprises at the Federation of Egyptian Industries (FEI). (2003-2004)
- Head of the Committee of Industry and Energy at the Egyptian Businessmen's Association. (2007-2008)
- Board Member of the National Research Centre (NRC). (2004-2008)
- Board Member of the Chamber of Engineering Industries at the Federation of Egyptian Industries. (1993-2012)
- Board Member of the Holding Company for Engineering Industries “Three Successive Sessions”. (1995-1998), (1998-2001), and (2001-2003)
- Member of the Supreme Committee of Mubarak Cool Program and Technical Education Development – Ministry of Education. (1992-2010)
- Member of Permanent Council of Consumer Protection – Ministry of Supply & Internal Trading. (1995-2003)
- Member of the Board of Cairo Chamber of Commerce. (1999-2003)

Dr. Eng. Nader Riad

- Board Member of Central Metallurgical Research Institute (CMRDI) – Ministry of Higher Education and Scientific Research. (2003-2010)
- Board Member of the Industry Research Council at the Academy of Scientific Research & Technology (ASRT). (1999-2009)
- Chairman of Rotary Club “Rhein-Nile” – German Speakers Club.
- Founder Member of Egyptian Heritage Preserving Association.
- Member of Specialized National Councils – Section of Industry and Mineral Wealth. (1996-2010)
- Board Member of Cairo University Arbitration Center. (2016-2018)
- Head of Sector of Culture and Information at the Council of Arab Economic Unity. (2010-2016)
- Board Member of Bundesverband Technischer Brandschutz e.v. (BVFA) and Federation of German Industries (BDI). (2008-2009)
- Board Member of Egyptian European Association of Economic and Social Development. (1993-2007)
- Member of the Commodity Council of Engineering and Electronic Industries – Ministry of Trade and Industry. (1997-2005)
- Member of the Council of Trustees of New National Cancer Institute. (2012-2015)
- Member of the Council of Trustees of the Technical and Vocational Education and Training Reform Programme (TVET) – Ministry of Trade and Industry. (1992-2016)

Dr. Eng. Nader Riad

Dr. Ing. Nader Riad



www.naderriad.com

nader.riad@bavaria.com.eg

- Selbständiger Unternehmer
- Familienstand: Verheiratet und Vater von drei Kindern.
- Internationale Auszeichnungen: Träger der Verdienstmedaille erster Klasse der Bundesrepublik Deutschland im Jahr 2003.
- Fakhr Al Arab Auszeichnung im Jahr 2020 als eine der einflussreichsten Persönlichkeiten auf dem Gebiet der Industrie und des umsichtigen Managements.

Wissenschaftlicher Hintergrund:

- Bachelor's Degree in Ingenieurwissenschaften - Fachbereich Luftfahrttechnik - Universität Kairo.
- Hauptfach: Wirtschaftsingenieurwesen - Universität Aachen in Deutschland
- Postgraduiertenstudium im Bereich Planung, Betrieb und Produktionslinien.
- Promotion in Wirtschaftsingenieurwesen – USA

Berufliche Erfahrung:

- Gründer, Vorstandsvorsitzender und Geschäftsführer von BAVARIA Egypt SAE.
- Gründer und Vorsitzender der Geschäftsführung der BAVARIA International GmbH - Brandschutz in Nürnberg / Deutschland.
- Gründer und Vorsitzender der Geschäftsführung der BAVARIA Brandschutz Industrien GmbH + CO KG in Waldmünchen / Deutschland.
- Gründer und Vorstandsvorsitzender der BAVARIA, Port Said FZ SAE.
- Gründer und Vorstandsvorsitzender von Delta Integrated Industries SAE.
- Gründer und Vorstandsvorsitzender von BAVARIA Alarm.
- Gründer und Vorstandsvorsitzender von BAVARIA - Delta LLC.
- Gründer und Vorstandsvorsitzender von Trident Chemical.
- Mitglied des Verwaltungsrats der ARDIC für Immobilienentwicklung und -investitionen.

Aktivitäten im Bereich der Sozialen Arbeit:

- Vorsitzender des ägyptisch-deutschen Wirtschaftsrats seit 2004.
- Vorstandsmitglied der Ägyptischen Unternehmervereinigung (Egyptian Businessmen's Association, EBA) seit 2015.
- Vorstandsmitglied des Nationalen Qualitätsinstituts, Ministerium für Handel und Industrie, seit 2011.
- Mitglied der Arabischen Investorenvereinigung seit 2006.
- Leiter der Abteilung für Brandbekämpfungssysteme und -ausrüstungen bei der Kammer der technischen Industrie - Verband der ägyptischen Industrie (FEI) seit 2020.
- Vorstandsmitglied der Arabischen Industrie- und Handelskammer seit 1974.

Nader Riad hat die folgenden Aufgaben im Bereich der Sozialarbeit "ohne Gegenleistung" übernommen:

- Vorsitzender der Vereinigung der ägyptisch-europäischen Unternehmen. (CEEBA) (2006-2008) & (2012-2014)
- Vorsitzender des Ausschusses für Industrie und Energie des Parlaments. (1995-2006)
- Vorstandsmitglied des Bildungsentwicklungsfonds - Ministerkabinett. (2005-2010)
- Vorstandsmitglied und Schatzmeister des Exekutivausschusses im Kuratorium des Nationalen Krebsinstituts. (2010-2011)
- Vorstandsmitglied des Verbands der ägyptischen Industrie. (2013-2016) & (2017-2020)
- Mitglied des Ägyptischen Rates für Auswärtige Angelegenheiten (ECFA) (2004-2008)
- Vorstandsmitglied der Freunde der Herzstiftung Magdi Yacoub (MYF). (2009-2012).
- Vorstandsmitglied der öffentlichen Bibliothek von Misr. (2006-2014)
- Vorstandsvorsitzender des Bundesverbandes Technischer Brandschutz e.v. (BVFA) und des Bundesverbandes der Deutschen Industrie (BDI). (2008-2009)
- Leiter des Ausschusses für Produktionsentwicklung und Stärkung der lokalen Industrie beim Verband der ägyptischen Industrie (FEI). (2014-2016)
- Vorsitzender der Arabischen Union für den Schutz der Rechte an geistigem Eigentum. (2006-2016)

Dr. Eng. Nader Riad

- Leiter des Ausschusses für Spezifikationen und Qualität der ägyptischen Industrie (FEI). (2011-2013) & (2016-2020)
- Mitglied des Vorstands des Verbands der ägyptischen Handelskammern (FEDCOC) (drei Sitzungen). (2011-2019) & (1999-2003)
- Stellvertretender Vorsitzender des Vorstands der Ägyptischen Vereinigung für den Schutz des gewerblichen Eigentums AEPPI. (2006-2018)
- Leiter des Ausschusses für Technik und langlebige Güter der Agentur für Verbraucherschutz - Ministerium für Handel und Industrie. (2007-2009)
- Vorstandsmitglied der Allgemeinen Behörde für Investitionen und Freizonen (GAFI) - Investitionsministerium. (2009-2014)
- Vorstandsmitglied der Verbraucherschutzbehörde - Ministerium für Handel und Industrie. (2009-2011)
- Stellvertretender Vorsitzender der Deutsch-Arabischen Industrie- und Handelskammer (GACIC). (2010-2014)
- Stellvertretender Vorsitzender der Allgemeinen Abteilung für Investoren - Verband der ägyptischen Handelskammern. (1996-2018)
- Leiter des Ausschusses für Forschung, Entwicklung und Technologietransfer beim Verband der ägyptischen Industrie. (2004-2010)
- Vorsitzender des Rates der Kuratoren des Technologischen Kollegs in Mataria - Ministerium für höhere Bildung und wissenschaftliche Forschung. (2005-2011)
- Vorsitzender des Industrieausschusses der Deutsch-Arabischen Industrie- und Handelskammer (GACIC). (2002-2007)
- Leiter des Ausschusses für kleine und mittlere Unternehmen im Ägyptischen Industrieverband (FEI). (2003-2004)
- Leiter des Ausschusses für Industrie und Energie beim Ägyptischen Unternehmerverband. (2007-2008)
- Vorstandsmitglied des Nationalen Forschungszentrums (NRC). (2004-2008)
- Vorstandsmitglied der Kammer der technischen Industrie im Ägyptischen Industrieverband. (1993-2012)

Dr. Eng. Nader Riad

- Mitglied des Verwaltungsrats der Holdinggesellschaft für technische Industrien " Drei aufeinanderfolgende Sitzungen". (1995-1998), (1998-2001), und (2001-2003)
- Mitglied des Obersten Ausschusses für das Mubarak Cool Program und die Entwicklung der technischen Bildung - Bildungsministerium. (1992-2010)
- Mitglied des Ständigen Rates für Verbraucherschutz - Ministerium für Versorgung und Binnenhandel. (1995-2003)
- Mitglied des Vorstands der Handelskammer von Kairo. (1999-2003)
- Vorstandsmitglied des Zentralen Metallurgieforschungsinstituts (CMRDI) - Ministerium für höhere Bildung und wissenschaftliche Forschung. (2003-2010)
- Vorstandsmitglied des Rates für Industrieforschung an der Akademie für wissenschaftliche Forschung und Technologie (ASRT). (1999-2009)
- Vorsitzender des Rotary Clubs "Rhein-Nile" - Deutschsprachiger Klub.
- Gründungsmitglied der Vereinigung zur Bewahrung des ägyptischen Erbes.
- Mitglied von Nationalen Fachräten - Abteilung für Industrie und Mineralienreichtum. (1996-2010)
- Vorstandsmitglied des Schlichtungszentrums der Universität Kairo. (2016-2018)
- Leiter des Bereichs Kultur und Information im Rat für Arabische Wirtschaftseinheit. (2010-2016)
- Vorstandsmitglied des Bundesverbandes Technischer Brandschutz e.v. (BVFA) und des Bundesverbandes der Deutschen Industrie (BDI). (2008-2009)
- Vorstandsmitglied der Ägyptischen Europäischen Vereinigung für wirtschaftliche und soziale Entwicklung. (1993-2007)
- Mitglied des Rohstoffrats der technischen und elektronischen Industrie - Ministerium für Handel und Industrie. (1997-2005)
- Mitglied des Rates der Kuratoren des Neuen Nationalen Krebsinstituts. (2012-2015)
- Mitglied des Rates der Kuratoren des Programms zur Reform der technischen und beruflichen Bildung (TVET) - Ministerium für Handel und Industrie. (1992-2016)